话题16：科技类：太空科技
太空科技发展的好坏处（包括登月、太空旅行、火星探索）：
1. 科技 A. 投资太空科技 B. 促进科研水平的提升，促进科学进步 C. 有助于探索以后出现的科学难题和将这方面的研究运用到我们的生活 解释（A-B）：像登月、空间探索和发送火星探测器等太空科技需要高水平的科技科学知识 举例：设计可以让宇航员在外太空安全工作的航天器 解释（C的结果）：科学发明创造也可以用于商业用途 举例：用来制造在外星球恶劣条件下使用的探测器的材料，现在已经运用于地球上一些精密机器的制作
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Investing in space missions help to promote scientific progress. Space missions such as moon landing, space exploration and sending rover to Mars require a high level of technological and scientific knowledge, such as the design of spacecrafts that allow astronauts to work safely in the outer space. The discoveries and inventions of scientists can be used commercially. For example, the material used in making probes which can function in harsh conditions on another planet is now applied for the production of sophisticated machines on earth.
2. 经济 A. 投资太空科技 B 提供相关就业机会 C 对经济有帮助 解释（A-B）：有许多技术人员和工程师的工作就是支援太空项目 举例：发射火箭和协助空间站工作。 解释（A-B）：在将来，如果能够经常给富人游客提供太空旅游，就会有许多相关工作需要招募工作人员。
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The investment in space missions can also create employment, especially when space tourism has the potential to evolve into an industry. There are many technicians and engineers working to support a wide range of tasks related to space projects, such as launching a rocket and providing assistance to space stations. In the future, if space tours are organised regularly for rich tourists, more people should be recruited to fill relevant positions.
3. 文化 A 投资太空项目 B 找到宜居星球 C 让我们的文明持续下去 背景：我们的地球在未来的某一时刻可能会因为核战争和小行星撞击而毁灭。 解释（A-B）：为世界末日做准备是明智的，那么寻找地球的替代品就是第一步。 举例：比如，有一些国家在评估移居去火星的可能性，他们相信在那里可以找到水源来维持人类生存。 解释（B-C）：艺术品，文物，庄稼还有动物都可以送去这个新星球，以保证可以把它们留给后人。
同学，想查看词伙吗? [image: image5.png]
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The spending on space science is also justified by the fact that it is part of our effort to find a habitable planet to sustain our civilisation. There are concerns that our planet can be destroyed at some point in the future, possibly by nuclear wars and an asteroid crash. It is advisable to prepare for the doomsday, and searching for an alternative to the earth is the first step. For instance, some countries are evaluating the possibility of migrating to Mars, where they believe they can find water to support human habitation. Artworks, culturally significant objects, crops and animals can also be sent to the new home planet to ensure they can be preserved for future generations.
4. 生活质量 A. 投资太空科技B 影响人们生活质量 C 很难得到民众的支持 背景：人们不理解投资太空科技的意义，比如说发送月球探测器。这样的项目需要花很多年才能达到其目的。 解释（A-B）：在太空科技上耗资过多会造成其他方面的预算缩减，比如教育和医疗。 解释（B-C）：这会影响人们的生活质量。
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Sometimes it is difficult to garner support from the public when the government intends to finance space programmes. People do not understand the implications of the investment in space missions, such as landing a probe on moon. It can take many years for a programme to achieve its purpose. Investing too much money in space missions will cause a drop in money available for other areas such as education and medical services. It can also affect the standard of living.
